

Seni2 pertahanan diri Asia semakin

diminat dunia

Berita Minggu

Susunan MOHAMAD MAIDIN

13 MAR 1977

Seni pertahanan diri Asia semakin terkenal baik di dalam negeri asalnya maupun di lain-lain negara di rantainya dengan lebih dari sejuta peminat mengambil langkah mempelajarinya, termasuk seni pertahanan diri dengan menggunakan senjata.

Indonesia dan Malaysia mempunyai asas dan bentuk seni pertahanan diri sendiri yang kita telah kenal sebagai silat, yang sama. Namun masih belum ada sebarang rancangan untuk menjadikannya sebagai olahraga untuk orang ramai seperti judo dan karate.

Sama seperti lain-lain seni pertahanan diri, silat juga mempunyai gerak dan tingkah yang tersendiri dan pertunjukan silat juga biasa diadakan bagi 'menghidupkan' majlis - majlis perkahwinan dengan gerakan - gerakan yang berje-

nis-lenis termasuk mirip binasong serta gerak geri manusia sendiri.

Selain dari silat, ada satu lagi seni pertahanan diri yang sangat terkenal di Indonesia diberi nama 'silek' yang hanya disaksikan oleh penduduk-penduduk di daerah Aceh, Sumatra.

Silek mula dikembangkan sejak abad ke-14 dan serentak dengan itu menggunakan senjata seumpama pisau yang dipanggil Rencong Aceh. Senjata itu diletakkan antara jari-jari kaki.

Latihan silek bermula dari umur em-

pat atau lima tahun. Murid itu dibiasakan menggunakan kepingan buih di jari-jari kaki sebelum disibarkan menjadikannya Rencong Aceh sebagai senjata. Untuk itu, mereka terpaksa memakai buih biarpun ketika mereka sedang bermain-main.

Tujuan memulakan latihan pada peringkat umur sebegini kecil ialah supaya mereka dapat memahirkan diri dengan buih tersebut dan kemudiannya tidak akan merasakan sebarang kesukaran menggunakan Rencong Aceh



Guru Pakir Mohammed (kanan) menepi serangan salah seorang pelajarinya, ketika menunjukkan seni pertahanan diri India. Seni ini mempunyai banyak persamaan dengan seni pertahanan diri Indonesia.

ngaruh karate mula berkembang dari mempengaruhi kesenian asli tadi. Pada masa yang sama kebanyakan pertandingan banduan Taekwon Jari menyebarkan ke Cina.

Cina itu, apabila seni Taekwon berpapak semula di Korea bila negara itu mencapai kemerdekaannya dalam 1945, banyak perubahan berlaku ke atasnya, hasil dari pengaruh karate.

Pada 1955, kesemuanya dua peredaran - peredaran Taekyo mendapatkan perbandingan dan kemudian berhasil mencapai pertandingan rasmi untuk menyatukan corak kesenian mereka yang terlatian antara satu tempat dengan lain itu, dan dipanggil taekwon-do.

Perbedaan The Kwondo Antarabangsa (WTF), yang beribu pejabat di Seoul, memunculi kira-kira 40 negara sebagai ahli. Pertubuhan itu merupakan penasihat utama pertandingan Kejuaraan The Kwondo Dunia dan Asia.

Satu lagi seni pertahanan diri yang berbeza dari taekwon-do atau karate, ialah Tinju Thai. Seni itu melibatkan berbagai-bagai pergerakan lincah termasuk terjaring lincah, memukul dengan lutut, sikut, menapak dan memukul.

Dalam saman allam, orang-orang Thai terpaksa menjalani beberapa ujian termasuk Tinju Thai, sebelum mereka dihantar untuk bertempur di medan perang. Kesihatan jasmani yang sempurna diperlukan untuk membolehkan seseorang itu layak bertempur tanpa sebarang gangguan musuh mereka.

Hari ini, tinju merupakan sejenis permainan yang dianggap sebagai hiburan dan juga diajarkan kepada kanak-kanak.

Masyarakat Burma juga memilikcara mereka sendiri ketika berlawan dan diwarti nama Thaing yang melibatkan kelincuhan gerak tangan dan kaki bagi mengawal diri dari serangan dan ketika menyerang kembali.

Thaing yang diperolehi serasi dari gerak-geri binatang, boleh mengistigakkan badan seorang pertahanan diri dengan menggunakan senjata seperti pedang, pisau, cimeter, tombak dan teliti.

Dogoa berbilangnya minat orang ramai untuk mempelajari seni pertahanan diri berikutan dengan pengaruh dari filem-filem kung fu, pentarik peminat Thaing telah



Seni silat Melayu



sebagai senjata yang 'sebatil' dengan gerak tubuh badan mereka.

Di Singapura, lebih 30,000 peminat seni pertahanan diri mempelajari judo, karate, kung fu, aikido, taekwon-do, silat dan lain-lain.

DARTAR
13 MAR 1977

Setiap guru dan murid kesemua jenis seni pertahanan diri diperlukan mendartarkan diri dengan pemerintah. Gurunya dikenakan bayaran \$100 setahun untuk yuran sementara muridnya sebanyak \$5.

Seni mempertahankan diri Cina,

Keharuman seni2 ini adalah bersebab dari filem2 H-Kong

nya kerana kepintarannya dalam seni tersebut ialah Bruce Lee, yang telah membuat orang ramai berminat mempelajari seni pertahanan diri dengan menggunakan senjata seperti pedang, pisau, cimeter, tombak dan teliti.

Dogoa berbilangnya minat orang ramai untuk mempelajari seni pertahanan diri berikutan dengan pengaruh dari filem-filem kung fu, pentarik peminat Thaing telah

menubuhkan satu pertandingan, yang bekerjasama rapat dengan Majlis Pendidikan, Kesihatan dan Sukan Kebangsaan yang diketuai oleh Kementerian Kesihatan Burma.

Di Filipina pula, seni pertahanan diri yang dinamakan sejak dua ratus tahun yang lalu, telah mula leryap dari bumi asalnya dengan keemasan seni-seni bahu seperti judo dan karate.

Seni tersebut yang dikenali sebagai Arnis, mempunyai permainan dengan bermula pedang kerana ia memerlukan seseorang itu cukup menterpa, menyering, mengolek dan menjatuhkan senjata lawan.

Pelajar - pelajar kesenian tersebut juga dididik dengan permainan senjata yang dibuat dari rotan, buluh dan kayu, yang panjangnya sehingga 13 atau 20 inci.

Pemerintah Filipina dan badan-badan yang aktif di bidang ini sedang berusaha menambatkan minat rakyatnya dengan kesenian Arnis ini dan telah diperkenalkan di kebanyakan sekolah yang terdapat di sana.

Mereka bertujuan untuk menggalakan tradisi silat yang telah menjadi senjata utama masyarakat Filipina di masa-masa yang lalu untuk latihan pertahanan dan juga serangan.

